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1. sz. szavazókör: Idõsek Klubja (Sármellék, Dózsa gy. u.343.)
Barátság lakótelep,  Dózsa Gy. u. 1-124.,  Dózsa Gy. u. 331-408.
Ifjúság u.,  Rózsa u.,  Szitaközi u.,  Tüskevár u.  

2. sz. szavazókör: ÁMK  (Sármellék, Felszabadulás u. 1.)
Arany J. u.,  Dózsa Gy. u. 125-330.,  Felszabadulás u.,  Kossuth L. u.,  
Petõfi s. u.,  Lajosházi major,  Szent Erzsébet u.

A Helyi Választási Iroda a 2010. október 3. napra kitûzött helyi önkormányzati képviselõk és 
polgármesterek általános választásával kapcsolatban az alábbiakról tájékoztatja a lakosságot 

Kisebbségi szavazókör: Egészségház (Sármellék, Dózsa Gy. u. 348.) 

A helyi önkormányzati képviselõk és polgármesterek választásáról szóló törvény 4.§-a határozza meg a 
képviselõtestületek tagjainak számát. A szabályozást figyelembe véve Sármelléken a képviselõk száma 6 fõ 
lehet, a korábbi 9 fõvel szemben. Érvényesen szavazni legfeljebb 6 jelöltre lehet. 
A Helyi Választási Iroda tájékoztatja a lakosságot, hogy a Helyi Választási Bizottság az alábbi személyeket 
vette nyilvántartásba, mint polgármester jelölt, képviselõjelölt és cigány kisebbségi képviselõ jelölt: 

Polgármester jelöltek: 
Név: Jelölõ szervezet: Lakcím: 

1. Balogh Anikó Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 40. 

2. Horváth Tibor Független Sármellék, Rózsa u. 10 

3. Lebeda Géza Sándorné FIDESZ-KDNP Sármellék, Rózsa u. 1. 

 

Név: Jelölõ szervezet: Lakcím: 

1. Bogdán Gyöngyi A Vidéki Cigányokért Egyesület Sármellék, Dózsa Gy. u. 20. 

2. Bogdán László A Vidéki Cigányokért Egyesület Sármellék, Dózsa Gy. u. 52. 

3. Bogdán Lászlóné A Vidéki Cigányokért Egyesület Sármellék, Dózsa Gy. u. 52. 

4. Ligner Bertalan Demokratikus Roma Vezetõk  Szövetsége Sármellék, Dózsa Gy. u. 229. 

5. Orsós Ernõ A Vidéki Cigányokért Egyesület Szövetsége Sármellék, Dózsa Gy. u. 387. 

6. Salamon Nikoletta Demokratikus Roma Vezetõk Szövetsége Sármellék, Dózsa Gy. u. 1. 

7. Sárközi Aranka Demokratikus Roma Vezetõk Szövetsége Sármellék, Dózsa Gy. u. 408. 

8. Varró László Demokratikus Roma Vezetõk Szövetsége Sármellék, Dózsa Gy. u. 238. 

 

Cigány kisebbségi képviselõjelöltek:

Képviselõjelöltek: 
Név: Jelölõ szervezet: Lakcím: 

1. Balogh Anikó Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 40. 

2. Bogdán László Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 52. 

3. Bódai Tibor Független Sármellék, Szitaközi u. 4. 

4. Csizmadia Csaba Független Sármellék, Rózsa u. 3. 

5. Dávid Attila Sándor Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 321. 

6. Décsy László Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 197. 

7. Hontváriné Lasics Henrietta Független Sármellék, Kossuth u. 15. 

8. Horváth László Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 270. 

9. Horváth Tibor Független Sármellék, Rózsa u. 10. 

10. Kámánné Szörényi Ildikó Mária     FIDESZ-KDNP Sármellék, Dózsa Gy. u. 397. 

11. Király Gyula Független Sármellék, Barátság ltp. 36. 

12. Kiss Károlyné Független Sármellék, Ifjúság u. 8. 

13. Lõrincz Márk Független Sármellék, Tüskevár u. 47. 

14. Magas Mihály József Független Sármellék, Barátság ltp. 38. 

15. Németh Attila FIDESZ-KDNP Sármellék, Tüskevár u.43. 

16. Németh Csaba Független Sármellék, Ifjúság u. 17. 

17. Rácz lajos Független Sármellék, Kossuth u. 14. 

18. Szabó Csaba Független Sármellék, Arany J. u. 21. 

19. Szabó Lóránt Péter  Független Sármellék, Arany J. u. 8. 

20. Tamás Péter  Független Sármellék, Dózsa Gy. u. 350. 
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A ciklus végén...

folytatás a következõ oldalon >>>

szokás számvetést készíteni a meghirdetett program s az évek során jelentkezõ új feladatok, a közben tervezettek 
megvalósításáról, vagy egyes célkitûzések teljesítésének elmaradásáról.  
 
Az eltelt négy év elején lendületes fejlõdés ígérkezett községünk életében: 

· A repülõtér üzemeltetését – úgy tûnt – a korábbi években biztos alapokra helyzetük. 2007-ben addig nem 
látott forgalomnövekedés indult. Az év végére 120-130 ezer fõ/év utaslétszámról adott számot az üzemeltetõ 
CCA Kft. 

· Megnyertük az Ipari Park címet, mely a repülõtér un. külsõ területének hasznosítását eredményezhette 
volna. /A pályázatot Sármellék Önkormányzata készíttette és fizette ki./ A tervezett infrastruktúra kiépítését 
/út-, villany-, víz-, szennyvíz- és gázhálózat/ követõen 2009-10-es évekre több mint 300 fõ foglalkoztatását 
ígérték a repteret üzemeltetõ illetve az ide települni szándékozó új vállalkozások.  

· A környezeti károk /szennyezett talaj és talajvíz/ megszüntetésére reményeink megalapozottak voltak. 2008 
januárjában meghívást is kaptunk a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztériumba, s elindulhatott a 
pályázatunk, melynek elsõ fordulójának végéhez érkeztünk és eddig azt sikeresen hajtottuk végre. A 
pályázatot Sármellék nyerte, de közben Társulást kellett létrehoznunk Zalavár Önkormányzatával. Jelenleg 
a második forduló pályázatát készíti elõ a Társulás.  

· E program sikeres végrehajtása a következõ négy év feladata lesz. /A repülõtér térítésmentes tulajdonba 
adásával a Kormány a tulajdonos önkormányzatok kötelezettségévé tette a kármentesítést, tehát ennek 
megoldása kiemelt feladat marad továbbra is./ Ugyanakkor elengedhetetlen a repülõtér további fejlesztése 
érdekében is, hisz szennyezett területen nem lehet még építési engedélyt sem szerezni. 

· A repülõtér tulajdonba vételével járó másik teher az akkor már több mint 10 éve folyó bírósági peres eljárás. 
Sajnos ezt még a mai napig sem sikerült befejezni, a peren kívüli megegyezésre nem kerülhetett sor. /A 
felperes Balaton Airport Kft., amely 1994-ig üzemeltette a repülõteret, nem volt hajlandó megegyezésre./  

· Sikerült a Star Menü Kft. vezetését az ételgyár Sármelléken történõ felépítésére meggyõzni. A Kft. 
tulajdonosai az elsõ üzemet nagyon gyorsan felépítették és az kezdeti években látványos fejlõdést értek el. 
Az üzem foglalkoztatotti létszáma a 130 fõt is meghaladta és folyamatosan tudtak termelni.  

· A Zala megyei Önkormányzat Sármelléken létesítette az Idõsek Otthonát, mely további foglalkoztatás 
bõvítést tett lehetõvé. Az Otthon létrehozását önkormányzatunk a telek megvásárlásával és a közmûvek út-, 
víz-, szennyvíz-, villanyhálózat kiépítésével,  mintegy 10 millió Ft saját forrással segítette.  

A ciklus elsõ éveiben reménykedve és büszkén mondhattuk, hogy a Keszthely-Hévízi Kistérségben Sármelléken 
valósul meg a legnagyobb munkahely teremtés, a városok után községünkben lesz a legtöbb és legsokoldalúbb 
foglalkoztatási lehetõség.  

A gazdasági válság lakosságunk és a Községi Önkormányzat gazdálkodásában is rendkívüli nehézségeket 
hozott. A munkahelyek megszûnése, a munkanélküliség sok család életét sodorta veszélybe. Önkormányzatunknak 
a tervezett bevételei nagyon csökkentek /iparûzési adó, építményadó stb./ s emellett a központi költségvetés is 
folyamatosan csökkentette a normatív állami támogatásokat.  
1996. óta minden évben mûködési forráshiánnyal tudtuk költségvetésünket megtervezni /un.”önhikis” 
önkormányzat vagyunk/. A hiányt pályázat útján törekedtünk csökkenteni:  
 

2007-ben a tervezett hiány 62.500 eFt. Pályázaton kaptunk 38.964 eFt-ot.  
2010-ben          „         „     88.207 eFt.        „               „       12.545 eFt-ot. 

 
A tervezett hiány és a kapott támogatás közötti különbözetet csak részben tudtuk pótolni a felhalmozási 
bevételekbõl /kommunális adó, koncessziós díj stb./, ezért a legtakarékosabb gazdálkodást folytattuk 
intézményeinknél és a községgazdálkodás minden területén.  
Pl. karbantartási munkákat nem szakiparossal, hanem közmunkásokkal végeztettük, jutalom kifizetések elmaradtak, 
utak karbantartása hiányos, községgazdálkodási feladatokat közcélú dolgozók végzik.  
A közüzemi szolgáltatások – kisebb fennakadásokkal - jól mûködtek /víz-, szennyvíz-, közvilágítás stb./. 
Biztosítani tudtuk az ingyenes szervezett szemétszállítást, létrehoztuk a szelektív hulladékgyûjtõ szigeteket.  
A szûkös pénzügyi helyzetben is fennakadás nélkül tudtuk intézményeinket mûködtetni.  
Az egészségügyi ellátás területén az orvosi rendelõk, a védõnõi szolgálat fenntartását biztosítottuk, a közüzemi 
díjakat nem a vállalkozó orvosok, hanem az önkormányzat fizette.  
Házi segítségnyújtással segítettük a rászorulókat, a rendszeres és rendkívüli segélyek kifizetése is zavartalan volt. 
Természetesen mindezek költségek és fizetni valók évrõl-évre fokozatosan növekedtek.  



Önkormányzatunk kötelezõ feladatainak megvalósítása döntõ többségében az intézmények munkája révén valósul 
meg: óvodáztatás, alapfokú oktatás, közmûvelõdés, hatósági feladatok, önkormányzati gazdálkodás, stb. Mindkét 
intézmény /ÁMK, Körjegyzõség/ munkáját képviselõtestületek rendszeresen értékelték.  
A ciklus jelentõs változása, hogy az ÁMK élén igazgató váltás történt: Ferge József nyugdíjba vonulása után az új 
igazgató Dufkáné Vincze Mária lett.  
 
Segítettük civil szervezõdéseink, egyesületeink mûködését. Sportegyesületünk részére – közvetlen pénzügyi 
támogatást tudtunk nyújtani, gondoskodtunk a pálya rendszeres gondozásáról,  fizettük a közüzemi díjakat. Íjász 
egyesületünk rendelkezésére adtuk a volt lõteret és a szennyvíztelep irodaépületét. TelePont Egyesületünk az 
ÁMK  emeleti egykori klubhelyiségében, közmûvelõdési csoportjaink, klubjaink szintén az ÁMK keretében 
mûködnek. Polgárõr Egyesületünket is támogattuk, egy személygépkocsit használatra átadtunk részükre. A 
személygépkocsit önkormányzatunk térítésmentesen kapta. 
/A közbiztonság javítása érdekében 2 fõ településõrt is alkalmazunk./   
 
A nehéz gazdasági helyzet, a folyamatos pénzhiány ellenére is törekedtünk arra, hogy falunk fejlõdése érdekében 
építkezzünk, fejlesszük, korszerûsítsük intézményeinket, szebbé, komfortosabbá tegyük lakóhelyünket.  
Kerestük azokat a pályázatokat, amelyek célkitûzéseinket minél kisebb önerõvel segítik elérni. 
Csak felsorolás szerûen:  

· felújítottuk óvodánkat, a helyiségek korszerûsítésével kialakult az óvodás-bölcsõdés csoport fogadásának 
lehetõsége külön bejárattal. Bekerülése költsége 16.5 millió Ft., a nyert pályázati támogatás 13.2 millió Ft.  

· Az ÁMK iskolai szárnya és a tornaterem nyílászáróinak cseréje 15.4 millió Ft, elnyert támogatás 12.3 
millió Ft.  
E korszerûsítés jelentõs energia megtakarítást fog eredményezni, mely a beruházás költségének rövid 
megtérülését eredményezi. - Dolgozóink végezték a külsõ-belsõ helyreállítási munkákat, melyre az 
árajánlat szerint 3.6 millió Ft-ot kellett volna költenünk, így csak a szükséges anyagot kellett 
megvásárolnunk. 

· Az Egészségház részleges felújítása, akadálymentesítés megkezdése, új WC-k kialakítása, tetõfelújítás, az 
OFA pályázat segítségével történt /15 millió Ft./  

· Sportpályánk használatát segíti a külsõ WC csoport, a fedett szín és az, hogy az öltözõket már gázzal lehet 
fûteni.  

· Utcáink közül a Felszabadulás és Arany János utca felújítására, szélesítésére került sor. A Felszabadulás 
utca költsége 15 millió Ft., melyhez 6 millió Ft. támogatást, az Arany János utca 16 millió Ft. 
összköltségéhez 7 millió Ft. támogatást kaptunk.  
Nem tudtuk a Petõfi utca felújítását megoldani, bár ez is a tervek között szerepelt, de elmaradtak az utcák 
járdafelújításai is, melyekhez sem kedvezõ pályázat, se saját erõ nem volt. 

· Faluszépítésre, köztisztasági feladatainkra is pályázati támogatást nyertünk: így került sor fásításra a 
Szitaköz, Rózsa és Kossuth utcákban, díszcserjék ültetésére a 76-os fõút mellett és a Tüskevári, Égenföldi 
volt homokbányák rendezésére, buszváró helyiségek építésére.  

· Nem tudtuk megvalósítani a községháza felújítását, korszerûsítését. A külsõ tatarozást dolgozóink 
végezték, csak az anyagköltség jelentett kiadást.  

A felsorolt fejlesztési kiadások saját erõ fedezetét részben csak hitel felvétellel tudtuk biztosítani: A 
Felszabadulás utcához 8.2 millió Ft. hitelt vettünk fel, melynek lejárata 2018. december 31. Az Arany János 
utcához 9 milliót, az ÁMK felújításhoz 3.5 milliót, ezek lejárata 2025. augusztus 31.   
 
A következõ évek lehetõsége, hogy pályázatot nyertünk: 
- a Barátság lakótelepi játszótér felújítására, bõvítésére, nettó 100%-os támogatási aránnyal, 11 millió Ft 
összegben. 
- Az Egészségház további korszerûsítésére, mely a teljes akadálymentesítést, nyílászárók cseréjét, fûtés 
korszerûsítést, villanyhálózat felújítást, a falazat és a lapostetõ hõszigetelését tartalmazza a 90%-os támogatási 
aránnyal, a tervezett költség 35 millió Ft.  
 

Az eltelt ciklusban végzett munka községünk lakosságának széleskörû összefogásával, 
képviselõtestületünk tagjainak szakértõ tevékenységével, önkormányzatunk, intézményeink 
dolgozóinak lelkiismeretes munkájával, a civil szervezetek segítõ közremûködésével valósult 
meg, melyért ezúton is mindenkinek köszönetet mondok.  
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Szabó Vendel polgármester
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Önkormányzati választások 2010 Polgármester jelöltek

folytatás a következõ oldalon >>>

BALOGH ANIKÓ POLGÁRMESTER JELÖLT 
BEMUTATKOZÁSA

 

Tisztelt Választópolgárok!  Kedves Sármellékiek! 
 

2010 októberében Sármellék új polgármestert és képviselõket választ.  
Annak, aki elmegy szavazni október 3-án, (remélem, minél többen lesznek), véleményem 
szerint fel kell tennie magának néhány politikától mentes kérdést: 
§ ki tett, dolgozott a jelöltek közül eddig is a településért? 
§ ki az, akiben megbíznak, aki tudja képviselni szóban, megjelenésben, kellõ 

határozottsággal a települést és ezen keresztül természetesen Önöket különbözõ 
fórumokon? 

§ ki az, aki képes irányítani egy apparátust, aki ha kell nemet is tud mondani ? 
§ ki az, aki mérlegelés után képes egyedül is meghozni felelõs döntéseket? 
§ ki az, aki nem a saját elképzeléseit akarja megvalósítani mindenáron, hanem 

észérvekkel meggyõzhetõ, aki tudja ill. el tudja viselni, hogy nem minden jó ötlet, 
elképzelés tõle származik? 

 
Kérem, hogy a bemutatkozásom és programismertetõm után döntsék el, megfelelelek-e  a fent 
felsoroltaknak és tudnak-e támogatni! 
Születésem óta Sármelléken élek. Tanítói diplomámat Kaposváron, a drámapedagógusit 
Zsámbékon szereztem. Szakvizsgámat az Apor Vilmos Katolikus Tanítóképzõ Fõiskolán, 
Vácon tettem le. Immár 23 éve az ÁMK-ban tanítok, 2003-tól óraadóként a Talentum 
Mûvészetoktatási Intézmény keretén belül vezetem a Drámapedagógia tanszakot. 1995-tõl 
Alsós Munkaközösség Vezetõ vagyok, 2009-tõl a Közalkalmazotti Tanács Elnökének is 
megválasztottak kollégáim. 
Angolul jól kommunikálok. 
2002-tõl az Önök jóvoltából Önkormányzati Képviselõként is dolgozom. 2006-tól én vagyok 
az Ügyrendi Bizottság elnöke, ezen felül még a Kulturális-Idegenforgalmi- és Sport 
Bitottságnak is tagja vagyok. 
Mivel más jelölt is megtette, a   teljesség kedvéért én is  leírom, hogy vallásos családban 
nõttem fel. Mi a politikai rendszertõl ill. divattól mentesen régen is, és ma is járunk 
templomba. Azt is sokan tudják, hogy édesapám testvére (Balogh Árpád érseki tanácsos) a 
Balaton-felvidéken 5 falunak a lelkipásztora. 
 
Legelsõ és legfontosabb alapelvem, hogy nem ígérek olyat, amit nem tudok betartani. Nem az 
a célom, hogy hazugsággal gyõzzek, hanem az, hogy elszámoltatható vezetõként becsületesen 
dolgozzam. Ezért elképzeléseim a többi jelöltéhez képest kevésnek, szürkébbnek tûnhetnek, 
de  a képviselõtestületben eltöltött nyolc év után úgy érzem, csak a valódi tényekre 
támaszkodva, két lábbal a földön álló, teljesíthetõ programmal  szabad kiállnom Önök elé.  
Programom legfontosabb elemeként a pénzt, ill. annak hiányát kell megemlítenem. Az 
önkormányzatnak az elkövetkezendõ években arra kell koncentrálnia, hogy ne adósodjon el 
jobban. Sármellék költségvetésébõl jelenleg több tízmillió forint hiányzik. Ez a tény hosszú 
évekre elõre korlátozza a település mozgásterét. A bevételek nagyon lassan, vagy nem is 
nõnek, hiszen nincsenek valódi pénz-és munkahelyteremtõ beruházások. Most évekig az  
Önkormányzati törvényben elõírt, kötelezõen ellátandó feladatok maradéktalan végrehajtására 
kell koncentrálni (pl. alapfokú oktatás mûködtetése, egészségügyi alapellátás biztosítása, 
szociálisan rászorulók segítése, közszolgáltatási feladatok ellátása). 
De természetesen polgármesterként törekedni fogok arra, hogy minden pályázatból kínálkozó 
lehetõséget megragadjak a település fejlesztésére .Tehát az, hogy mire lesz lehetõségünk, mit 
tudunk vállalni  ill.  megvalósítani, nemcsak rajtunk múlik.  
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Lehetõség szerint szeretném megvalósítani:  
 
· telkek (új utca nyitása) letelepedni szándékozó fiataloknak, 
· az óvoda épületének korszerûsítése, 
· az ÁMK tetõzetének javítása, a tantermek és az ebédlõ bútorzatának cseréje, 

vizesblokkok felújítása, 
· járdák, mellékutcák folyamatos karbantartása, 
· árkok rendbetétele, a vízelvezetés biztosítása, 
· valódi szelektív hulladékgyûjtés megvalósítása, 
· feladatmegosztás- az új képviselõk között a falu felosztása, hogy minden 

településrésznek legyen gazdája, felelõse, 

· a fenti feladatmegosztás megvalósításával lehetõség nyílik az alulról jövõ 
kezdeményezések felkarolására, megvalósítására, 

· a lakosság részletesebb tájékoztatása a Képviselõtestület munkájáról, a meghozott 
döntésekrõl, az üléseken elhangzottak rögzítése, 

· a lakosság jobb tájékoztatása az õket érintõ pályázati lehetõségekrõl, ezek 
kihasználtságának javítása, 

· munkahelyteremtõ vállalkozók felkarolása, a meglévõk támogatása, 
· hagyományainkra támaszkodva, Sármellék arculatának kialakítása 
· játszóterek, közterek szépítése, karbantartása, kijelölt felelõssel 
      Azt szeretném elérni, hogy a falu lakossága büszke legyen arra amink van.     
Adottságuk, tehetségük alapján újra örömmel vállaljanak munkát a közösségért. 
 

Ezek az én valódi elképzeléseim, nem pedig azok, amik úton útfélen terjednek és 
feltételezem, hogy a választásokig ezeknek a kitalációknak a száma még nõni fog. 
Rémhíreket, nekem tulajdonított kijelentéseket az elkövetkezendõ idõkben megcáfolni sajnos  
nem lesz lehetõségem. De nagyon bízom Önökben, az Önök józan ítélõképességében, hogy 
döntésüket nem a választás elõtti hetekben, napokban felreppenõ és mesterségesen gerjesztett 
pletykák alapján hozzák majd meg.  
Köszönöm, hogy bemutatkozásomat végigolvasták, és bizakodva várom szavazataikat október 
3-án! 
 
         Köszönettel: 
             Balogh Anikó 
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HORVÁTH TIBOR POLGÁRMESTER JELÖLT 
BEMUTATKOZÁSA

„Egynek minden nehéz, soknak semmi sem lehetetlen“
                                         (Gróf Széchenyi István)

folytatás a következõ oldalon >>>
6

Tisztelt Választó Polgárok! 
 
Röviden bemutatkozom, mint a 2010. október 3-i helyhatósági választások független polgármester 
jelöltje. 
Horváth Tibornak hívnak 11 éves korom óta, 1981-tõl élek Sármelléken. Az életre ébredés különbözõ 
szakaszait, mint a lázadó kamaszkor, szerelmes fiatalkor, tapasztalatokkal, nehézségekkel teljes 
felnõttkort már itt éltem meg, itt választottam feleséget magamnak. Itt építkeztem, ide született a fiam, 
ide tervezem a jövõmet és szeretném, ha az én gyermekem - a mi gyermekeink - is ide tervezhetnék a 
jövõjüket, vagy ha máshogy hozza a sors, mindig örömmel gondoljanak, büszkék legyenek a 
szülõfalujukra és mindig szívesen térjenek vissza. 
Úgy gondolom, ez csak rajtunk múlik, milyen élhetõ falut, közösséget teremtünk számukra. 
Gondolok mindannyiunk jövõjére, öregkorunkra is, ami ugyancsak nem mellékes, hisz nem mindegy 
milyen körülmények között éljük meg azt. 
Meg kell erõsítenünk a lerakott alapköveket, ami egy összetartó közösség, biztonság (anyagi, 
szociális), szeretet, hit, bizalom. Hiszem, hogy ezeket a köveket csak egy összefogó közösség 
csiszolhatja járhatóvá. 
 A falu emberek közössége, mind különbözõek vagyunk, de éppen ez viszi elõre az életet. 
Úgy gondolom, itt mindenki tud valamit adni a közbe, ki az erejét, ki az ötleteit, ki a kapcsolatait és ki-
ki a tapasztalatait. 
Hiszem, hogy egy falu nem egy ember tehetségétõl mûködik, ezért szeretném az Önök segítségét kérni 
ebben, osztozva a sikerekben, esetleges kudarcokban, hisz azt is könnyebb elviselni együtt.  
Apáink még a mi gyerekkorunkban is kalákában építkeztek, takarították be a termést és együtt 
ünnepelték meg annak gyümölcsét, pl. disznóvágás alkalmával.  A múlt eme szép hagyományát 
megõrizhetnénk. 
Én magam 15 éve biztosításokkal foglalkozom, 7 éve pedig a saját rendezvényszervezõ kft-nknek 
vagyok a vezetõje, ami elég sokrétû munka, melynek során számolnom kell az adott gazdasági, 
szociális, de még a politikai helyzettel is. Naponta több emberrel kell kapcsolatot teremtenem, 
rengeteg információ áramlik felém. 2009-tõl pedig a helyi Kis-Balaton és Vidéke Fejlõdéséért 
Egyesület elnöki tisztét töltöm be. Az egyesületen keresztül megismertem a közösségi feladatokat, 
valamint betekinthettem a pályázatok elkészítésének menetébe. Tapasztalataim mára már 
kikristályosodtak, úgy gondolom, hogy mint polgármester – a falu szolgálatára lehetnék velük. Nem 
politikai ambíciók miatt vállaltattam a jelöltséget, egyszerûen csak igyekeznék a megszerzett tudást 
kamatozatni. 
Mint már említettem, azt is tudom, hogy egymagam kevés vagyok, de ha a falu mellém áll, közös lesz 
a cél, az érdek, az öröm, a nehézség, akkor lehetünk pár év múlva – mint falu – követendõ példa. 
A polgármester jelöltség mellett képviselõ jelöltként is indulok. 

Hiszem, hogy Sármelléken van annyi bölcs és tudatos ember, akik szeretnének a jövõben is saját 
maguk dönteni az életükrõl és az életüket befolyásoló kérdésekrõl.  
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Elképzeléseim a jövõt illetõen…… 
 
A falu fejlõdési irányának meghatározása, a vállalkozók intenzív bevonása a falufejlesztési 
elképzelésekbe. Javasoljuk, hogy a település vezetése a következõ években tegyen olyan 
intézkedéseket, amelyekkel a „Kerékpáros-barát Település” címet és a „Családbarát Település” címet 
elnyerheti. 
Kiemelt fontosságúnak tartjuk a település érdekében az általános iskola és óvoda fejlesztését, szem 
elõtt tartva a minõségi nevelõmunkát (felkészülés az „Ökoóvoda, Ökoiskola” cím elnyerésére).  
Szeretnénk a település lakóinak a véleményét folyamatosan és intézményesített formában kikérni a 
megválasztott önkormányzati képviselõkön keresztül. 
Röviden a következõ pontokba szedett javaslataink vannak:  

· Mikro-, és kisvállalkozások letelepedésének segítése, ezzel a helyi foglalkoztatás bõvítése 
(helyi vállalkozók - helyi termékkel) 

· A település rendezési tervének megfelelõen ki kell alakítani az infrastruktúrát igény szerint 
azokon a helyeken, ahol vállalkozások mûködtethetõek. 

· Községüzemeltetés céljából létrehoznánk egy nonprofit gazdasági társaságot, amely 100%-os 
önkormányzati tulajdonban lenne. A létrehozandó gazdasági társaság részt venne 
(temetõfenntartás, közmunka program) az önkormányzati feladatellátásban. Fõ feladata a 
település fejlesztési elképzelések megvalósításában közremûködés, pénzeszközök megszerzése, 
repülõtér területén közös fejlesztési lehetõségek kimunkálása, megvalósítása.  

· Településfejlesztési iroda létrehozását tervezzük, ahol a civil, vállalkozói és helyi lakosok 
egyaránt segítséget kaphatnak fejlesztési elképzeléseikhez 

· Testvértelepülésekkel aktív kapcsolat ápolása (gyermeküdültetés szervezése, gazdasági 
együttmûködés megalapozás) 

· Idõsebb, rászoruló lakosok segítése a település lakosainak és fiataljainak bevonása 
önkéntességi alapon.  

· Racionális költséghatékonysági fejlesztések folytatása 
o Intézményekben 
o Falu gazdálkodásában 

· Zöld beruházások kezdeményezése, környezetbarát energiafelhasználás érdekében 
(vállalkozások bevonásával illetve saját intézményekben)  

· Családbarát település megvalósításának lépései: 
o Meglévõ lakosok megtartása – „Élhetõ falu” 
o Kedvezményes lakásprogram és telekprogram alapítása 
o Az itt dolgozók és itt dolgozni vágyók, valamint az itt élni akarók letelepedésének 

segítése  

· Fiatalok megtartását segítõ intézkedések 
o Babaprogram (újszülöttek támogatása) 
o Civil szervezetek munkájának összehangolása 

· Közbiztonság 
o Polgárõrség hathatós segítése 
o A falugondnokok, a mezõõr, polgárõrség és a helyi rendõrség munkájának 

összehangolása 
o Térkamerák kihelyezése a település több pontjára bûnmegelõzési céllal 

7
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LEBEDA GÉZA SÁNDORNÉ Fidesz-KDNP 
POLGÁRMESTER JELÖLTJE

folytatás a következõ oldalon >>>

Tisztelt Hölgyem és Uram! 
  

Négy éve tudatosan készülök arra, hogy községünk 
polgármestere legyek. Most jelöltként itt az alkalom, hogy színt 
valljak. MIÉRT? és MIT? Két rövid kérdés, de fontos. Ha ön 
ezekre választ kap, felelõsen tud döntést hozni október 3-án. 
Mert tudom, hogy Ön a felelõs döntésre törekszik. Önt nem 
lehet megfenyegetni, pletykákkal félrevezetni, ígéretekkel 
hitegetni, esetleg pénzért megvásárolni. Tisztelek minden 
sármellékit annyira, hogy ezt gondolom. Bízom abban, hogy Ön 
is becsüli önmagát ennyire. 

 
Elõször nézzük a MIÉRT?-et. 
Miért gondolom, hogy polgármesterként sikeres lehetek. 
- A Fidesz-KDNP támogat. Együttmûködésünk évek óta tart. Elengedhetetlen falunknak a 
kormány támogatása!  
- Meglévõ kapcsolatrendszerrel rendelkezem a politikában, a Zala megyei közgyûlésben és a 
környezõ városok ill. falvak vezetõivel.  
- 11 éve vezetõként dolgozom a pénz világában. Vállalkozókkal, befektetõkkel tárgyalok 
naponta.  
- Elvégeztem több vezetõi tréninget, mely hozzájárult ahhoz, hogy munkámban sikeres 
legyek.  
- Fõiskolán olyan tevékenységre készítenek fel, melynek középpontjában az ember és a társas 
környezetének kapcsolata, ill. konfliktusa áll.  
- Önkormányzati képviselõként tapasztalatot szereztem a falu vezetésérõl. 
- Szeretem szülõfalumat, szeretek itt élni. 
 
Fejlesztési tervem, azaz MIT? fogok tenni polgármesterként: 
Alapvetés:  
- Sármellék költségvetési hiánya 75 millió Ft, melyet a fejlesztési pénzekbõl pótol. 
Hiteltartozása eddig 52 millió Ft. Ezek a tények nem adnak okot az ígérgetésre! Tervezni kell, 
de meg kell találni a pénzügyi fedezetet! Ehhez kell a kormányzó párt, sikeres pályázatok, 
vállalkozók és befektetõk! 
 
Törvényben elõírt feladatok és az ahhoz kapcsolódó terveim: 
- településfejlesztés, rendezés: utcák és járdák további aszfaltozása pályázatból, temetõ – 
posta – patika elõtt parkoló kialakítása pályázatból, buszváró felújítás Tüskevárnál, falu 
virágosítása, köztemetõ hangosításának minõségi megoldása,  
- lakásgazdálkodás: építési telkek kialakítása – építési vállalkozóval együttmûködés. Családok 
letelepedésének támogatása: akinek a gyermeke óvodába vagy iskolába Sármellékre jár, 
meghatározott kedvezményeket kapjon – „Babakötvény”!  
- csapadékvíz elvezetés: Arany János utcai probléma sürgõs megoldásra vár! 
- közösségi tér biztosítása: faluközpont kialakítása a vasútállomás területén. Ide színvonalas 
vendéglátó egységeket, szabadtéri (teke, mini golf) játékokat, szabadtéri színpadot képzelek el 
kellemes környezetben. A vasút állomás épületében múzeum kialakítására gondoltam, 
természetesen ehhez meg kell vásárolni a területet és az épületet – pályázatból! 
- sport támogatása: utánpótlás nevelését nagyon fontosnak tartom. Erre nem szabad sajnálni a 
pénzt! A sport közösséget formál, egészséges életmódra nevel. Fiataljaikat itt kell tartani.  
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- civil szervezetek támogatása: A támogatás nem csak pénzt jelent! Menedzselni kell a civil 
kezdeményezéseket. Pályázatok figyelése – információ – szervezés és természetesen pénz is. 
Ifjúsági klub kell a falunkba. Igény van rá, fiataljaink ne a buszváróban ücsörögjenek! 
- köztisztaság, közbiztonság: Fontos a polgárõrség megerõsítése! Rendõreinkkel és a falu 
lakosságával együttmûködve sikerült ez máshol is, nálunk sem lehetetlen! 
- munkahelyteremtés, foglalkoztatás: A közcélú munkásainkra szükség van! Több területen is 
bevonhatók õk a településen. A repülõtér üzemeltetõinek tervei alapján azt gondolhatjuk, 
hogy munkaerõre lesz szükségük. Ezt minden kapcsolatommal elõ fogom mozdítani. Egyéb 
vállalkozókkal együttmûködve szintén növelni kell a foglalkoztatást.  
- óvoda, oktatás, szociális ellátás: az ÁMK vezetõjétõl tudhatják, hogy mennyi pénzt lehet 
pályázaton nyerni, megfelelõ hozzáállással. Emellett csökkenthetjük a kiadásokat is. Példa 
értékû eredmények ezek, ez a szemlélet kell, hogy érvényesüljön a falu minden területén. 
Szociális ellátásunk reformra szorul. Át kell gondolni, hogy van-e értelme 2000,- forint 
segélynek? Szakemberek véleményét fogom kérni a szociális ellátás javításához. 
- idegenforgalom: lehetõségeinket szinte egyáltalán nem használjuk ki. Aktív 
menedzsmenttel, kiadványokkal, hirdetésekkel ezen nagy mértékben javítani tudunk. Ez 
munkahelyteremtést és bevétel forrást is jelent. 
- közmûvelõdés támogatása: Falunap – olyan legyen, amire mindenki készül és egy év múlva 
is szívesen emlékszik rá. Ehhez a civil szervezetek összefogása is kell. Együtt egy minõségi 
rendezvény többet ér, mint amikor a pénzt elaprózva külön-külön próbálunk meg felmutatni 
valamit. Testvérközségekbe kedvezményes kirándulás szervezése gyermekeknek és 
felnõtteknek. Egyházközségünkkel erõsíteni szeretném a kapcsolatot.  
- kommunikáció: Polgármesterként havonta beszámolok a lakosságnak munkámról a 
Kereplõben. Üzemeltetni kell a helyi adásokat, rendezvényeinkrõl, testületi üléseinkrõl. 
Célom, hogy a lakosság objektív képet kapjon. A honlapunk teljes reformra szorul. Olyan 
ügyfélbarát oldalra van szükség, ahol a lakosság akár üzenhet is a polgármesternek! 

Most én üzentem Önöknek. Kérem, mérlegeljenek és tiszteljenek meg szavazatukkal. 
 

Készen állok az erõs, a felelõs és cselekvõ vezetésre. 
 
(Horváth Árpád és Molnár Ferenc képviselõi jelölése a törvényi változások miatt hiúsult meg) 
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Balogh Anikó
független képviselõjelölt

  

Bódai Tibor
független képviselõjelölt

  

Kedves Sármelléki Lakosok! 
 
Megragadva a lehetõséget, ezúton is szeretném megköszönni, 
hogy az elmúlt nyolc évben megtiszteltek bizalmukkal és két 
cikluson át megválasztottak önkormányzati képviselõnek. 
A helyi sportéletben eltöltött sok-sok évtized után nagy 
örömmel és tisztelettel vettem részt szeretett falunk fejlõdését 
segítõ döntések meghozatalában. Nagyon nehéz négy év áll 
mögöttünk – gondolok itt a repülõtér, illetve az ételgyár 
mûködésére. Remélem a következõ négy év, illetve az ezt 
követõ évek már csak csupa jó dolgokról fognak szólni. 
Amennyiben ismét megtisztelnek bizalmukkal, döntéseimnél, 
mint eddig is, úgy a jövõben is falunk fejlõdése lesz 
számomra a legfontosabb.  
Mindennapi munkám (gazdasági vezetõ vagyok a Danubius 
Zrt-nél már 22 éve) alapvetõen hasonló a képviselõ területen 
végzendõ feladatokkal, hiszen mindkét helyen a fejlõdést 
elõsegítõ fontos pénzügyi és egyéb döntéseket kell meghozni. 
Személyes bemutatkozással nem is rabolnám a türelmüket és 
idejüket, hiszen születésem óta, azaz  43 éve élek itt a 
faluban, ezáltal nagyon sokan ismernek, illetve én is szinte 
mindenkit személy szerint ismerek. 
A következõ éveimet is itt szeretném leélni és a 
lehetõségeimhez mérten mind tapasztalataimmal, mind 
kapcsolataimmal segíteni falunk fejlõdését, amennyiben a 
jövõben is megtisztelnek bizalmukkal.  
Hajrá Sármellék!                              Köszönettel; Bódai Tibor 

KépviselõjelöltekÖnkormányzati választások 2010

Tisztelt Választópolgárok!  
Kedves Sármellékiek! 

 
 
Mint azt Önök is tudják, az önkormányzati 
választáson nemcsak polgármester jelöltként, 
hanem képviselõ jelöltként is indulok. 
Sármelléknek októbertõl mindenképpen új, ezen 
a területen kezdõ polgármestere lesz. Ezért 
fontosnak tartom, hogy az eddigi 9 fõrõl 6 fõre 
csökkentett képviselõ-testület tagjai között  
legyenek olyanok, akik már jártasak az 
önkormányzati munkában, ismerik annak 
menetét, abban gyakorlattal rendelkeznek. Ha 
Önök úgy döntenek, hogy nem én leszek 
Sármellék polgármestere, a képviselõ testületben 
akkor is szívesen dolgoznék tovább, mert én 
nem a pozíciót, ill. az azt elnyert embert nézem, 
hanem Sármellék haladását, fejlõdését 
szeretném elõsegíteni. 

„Akit magyarnak teremtett az 
Úristen, és nem fogja pártját 
nemzetének, nem derék ember!”                                                                                                                      
                  (Széchenyi István) 

2010. június 20-án lettem 50 
éves. 1985 óta élek 
Sármelléken Tamás fiammal 
a Rózsa utcában. Hévízen a 
Rogner Hotelben dolgozom 
mûszaki igazgatóként.  

Az elmúlt évtizedben a sors megtanított más 
szemszögbõl látni a világot, tisztelni a természetet, 
észrevenni és szeretni az élet szépségeit, átértékeltem 
az eddigi életem. Sokáig kerestem a számomra kijelölt 
utat, amelyet mostanra sikerült meglelnem. Az elmúlt 
húsz év politikájában való keserû csalódás késztetett 
arra, hogy képviseljem Sármellék polgárait az 
önkormányzaton, mint képviselõ. Tapasztalatom 
szerint sok az üres ígérgetés és a visszafejlõdés a 
faluban. Olyan vezetõkre volna szükség, akik 
megfelelnek a mai kor elvárásainak.  El akarom érni, 
hogy 4 év múlva egy virágzóbb gazdasági, kulturális, 
színvonalasabb oktatású településen élhessünk. Ahol 
minden polgár egészségben, egyetértésben gyarapodik 
anyagilag és szellemileg egyaránt. 

                                      Tisztelettel: Csizmadia Csaba 

Csizmadia Csaba  
független képviselõjelölt

  

Bogdán László  
független képviselõjelölt

  

Bogdán László vagyok. 
Tanulmányaimat  
a sármelléki általános 
iskolában végeztem el, 
majd azt követõen 
növénytermesztõ gépész 
szakmát szereztem.  

 
2002-ben megalakítottuk Sármellék Kisebbségi 
Önkormányzatát, melynek azóta én vagyok a 
vezetõje. Több pályázatot benyújtottunk, melybõl a 
Dózsa György út 1. szám alatti szükséglakások 
komfortosítását végeztük el. Szinte évente rendeztünk 
kulturális napokat, melynek az volt a célja, hogy a 
cigányság kultúráját, táncait, bemutassuk és 
felelevenítsük. Az önkormányzattal és a 
képviselõtestülettel mindig jól együtt tudtunk 
dolgozni. Nagyon sok jó dolgot megtanultam, ezt 
szeretném kamatoztatni. Szeretnék Sármellék életében 
továbbra is aktívan részt venni, ezért akarok képviselõ 
lenni.  
Kérem, szavazzanak rám! Elõre is köszönöm 
megtisztelõ bizalmukat! 
 
                                           Tisztelettel: Bogdán László 



Décsy László vagyok, 
biológia-testnevelés szakos 
tanár. 21 éve az ÁMK 
Általános iskolájában
tanítok. Az elmúlt 
választások alkalmával 
rengetegen megtiszteltek 
szavazatukkal, ezért most 
kívánok köszöbnetet
mondani.  

 
Szeretném a 4 évvel ezelõtti munkát folytatni, 
kérem továbbra is bizalmukat. Szerintem semmi 
nem tudja jobban kifejezni egy képviselõ 
hitvallását, mint a következõ, egy hazáját szeretõ 
politikus idézete: 
„Ne azt nézd mit tett érted a hazád, hanem azt, 
hogy te mit tudsz tenni a hazádért” 
J. F. Kennedy 
 
                                        Tisztelettel: Décsy László 
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Dávid Attila  független képviselõjelölt

  

Tisztelt Sármellékiek! 
Engedjék meg, hogy néhány gondolatot megosszak Önökkel: 

Az elkövetkezendõ önkormányzati választás eredménye          
bizonyára meghatározó lesz Sármellék és az itt élõ emberek jövõje 
szempontjából. 
Az eddigi, viszonylag nyugalmas idõszak után elõfordulhat, hogy 
nehezebb lesz az önkormányzati munka összehangolása. 
A munka könnyebbé tételéhez elengedhetetlen, hogy a választás után a 
kedélyek megnyugodjanak. Elõlegezzük meg a bizalmat, és 
mindenkirõl tételezzük fel a jószándékot, bárkik legyenek is a 
megválasztott vezetõk. 

És most pár szót magamról: 
Az Önök bizalmának köszönhetõen 25 éve töltök be képviselõi tisztséget. 
Az évek során letisztult tapasztalatok sokat segítettek, és segítenek ma is 
a községért végzett munkámban.  
A mostani indulásom egyik célja, hogy megválasztásom esetén segítsem 
a testület munkáját, hogy a továbbiakban is a biztonság, a megértés, a 
békesség jegyében intézze a falu és a benne élõ emberek sorsát. 
Szeretném:  

ha az új testület hatékonyabban tudna fellépni olyan kérdésekben, 
mint a költségvetési hiány csökkentése, a közrend megszilárdítása, az 
intézmények hatékony mûködése, 
ha a repülõtéri kármentesítésnél (a pályázat elfogadása esetén) a 
kivitelezési munkálatoknál minél több helybélit tudnánk 
foglalkoztatni. 

Továbbra is támogatom az egyesületek munkáját, a civil szervezõdések 
mûködését, a falu kulturális fejlõdését. 
Egészségügyi, szociális és családvédelmi bizottsági munkám során 
gyakran találkoztam olyan esetekkel, hogy családok néha milyen nehéz 
helyzetbe kerülnek gyermekük betegsége miatt. Éppen ezért engedjék 
meg, hogy (megválasztásom esetén) felajánljam egy évi tiszteletdíjamat a 
rászoruló beteg gyermekek megsegítésére, melynek odaítélésérõl, a fenti 
bizottság döntene. 
                                                                        Tisztelettel: Dávid Attila 

Hontváriné Lasics Henrietta
független képviselõjelölt

  

Nevem senkinek sem 
ismeretlen, hiszen
gyermekkorom óta veszek 
részt aktívan a falu életében. 
Házasságkötésem óta ugyan 
Hévízen élek, de a hét 
minden napján megfordulok 
szülõfalumban,  

mert itt a családom, itt vannak a barátaim, a 
munkahelyem, szeretek itt lenni és úgy érzem, hogy itt 
vagyok otthon.  
Szívesen vállalok feladatokat, segédkezem a falusi 
rendezvényeken, aktívan veszek részt a falu életében. 
Fontosnak tartom, hogy a községben élõ emberek 
szeressék lakóhelyüket, szeressenek Sármelléken élni. 
A falu fejlesztése, elõremozdítása és fenntartása nem egy 
ember feladata, hanem közös összefogással és együttes 
erõvel kell céljainkat megvalósítanunk. Össze kell 
hangolni az idõs korosztály tapasztalatát a fiatalok 
lendületével. Meg kell hallgatni a lakosság véleményét 
Kérem Önöket, hogy tiszteljenek meg bizalmukkal, hogy 
képviselõtestületi tagként, szem elõtt tartva a lakosság 
igényeit, segíthessem községünk további fejlõdését! 
 
                          Tisztelettel: Hontváriné Lasics Henrietta 

Horváth László  független képviselõjelölt

  

Décsy László  
független képviselõjelölt

  

1984-ben  telepedtem le falunkban és azóta a nap  
24 óráját itt is élem. Üzemmérnökként elõször a 
helyi tehenészet vezetõje voltam, jelenleg a volt 
tsz. jogutódjánál ügyvezetõként és magtárosként 
dolgozom.  
Munkakörömnél fogva, és unokáim iskolába és 
óvodába hordása miatt községünk lakóival nap 
mint nap találkozom.  

Szaktanácsadóim ”feleségem Marika, ki a helyi vöröskereszt 
titkára, a polgárõrség  megalapítója, a keszthelyi hallássérültek 
vezetõje. Lányom Horváth Orsi logopédus, egy harmadikas 
kislánya van. Fiam Horváth Szilárd népzenész, négy gyermek 
édesapja.  
Konzervatív neveltetésben részesültem, és próbáltam mindig 
mindenre nyitott, segítõkész embernek lenni. Megválasztásom 
esetén szeretnék egy biztos pont lenni a testületben, aki a 
falunkban élõk érdekeit képviseli nemre, korra, vallásosságra, 
politikai hitvallásra való tekintet nélkül, csak arra koncentrálva, 
hogy Sármellék egyre tovább fejlõdjön. Célom, hogy minden 
pályázati lehetõséget felkutassak és azt közösen a testület 
segítségével ki is használjuk. Szeretném, ha községünkben 
megmaradna az a légkör, ahol mindenki köszönti és ismeri a 
másikat, az újonnan falunkba letelepülõk lehetõséget kapjanak 
erre, ehhez  megfelelõ programokat is kell szervezni. Szeretném ha 
a községünkben is kiépülne  a „Szomszédok Egymásért” hálózat, 
amely lehetõvé  teszi, ha idegen gyanús autó, személy megjelenik 
lakóhelyünkön, mozgása ne maradjon észrevétlenül és 
rögzítetlenül és azonnal jelezni tudjuk ezt egy központi számra.  
Köszönöm hogy elolvasták bemutatkozásomat. Személyes 
találkozásunk alkalmával szívesen meghallgatom további 
javaslataikat, véleményüket.  
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Kámánné Szörényi Ildikó 
Fidesz-KDNP képviselõjelölt 

  

Kiss Károlyné 
független képviselõjelölt 

  

Király Gyula
független képviselõjelölt

  Kedves Sármellékiek!

Üdvözlök mindenkit!

Király Gyula vagyok, 1964-ben születtem Keszthelyen.
A húsz képviselõjelölt jelzi, hogy aktív Sármellék.
Képviselõjelölt vagyok én is!
A közéletben elõ-elõ fordultam eddig is, 
gondolom ezután sem lesz másképp.
Kérem szavazzon mindenki!
Azt gondolom, hogy a mostani helyzetben az lenne 
a legjobb, ha mindenki eljönne szavazni.
Legyen a legegyértelmûbb a sármelléki lakosság akarata!
Legyen a mi döntésünk...

Kámánné Szörényi Ildikó 
vagyok, 41 éves, férjemmel 
és két gyermekemmel élek a 
faluban.  
Keszthelyen dolgozom a 
Szociális Szolgáltató
Központban mint személyi 
segítõ.  

 
Munkaköröm a idõsek és sérült emberek gondozását 
és érdekvédelmét foglalja magában. Mivel egyik 
gyermekem középsúlyosan sérült, ezért fokozott 
figyelmet fordítok rászorult és idõs emberek 
gondjaira. Úgy érzem falunkban az utóbbi idõben ez a 
probléma nem talált megoldásra. Célom, hogy e téren 
az Önkormányzat lehetõségeihez képest minél többet 
tegyünk ezekért az emberekért. Végezetül szeretném 
megköszönni Önöknek, hogy ajánló szelvényeikkel 
segítettek abban, hogy jelöltként indulhassak. Kik ezt 
nem tehették meg kérem, szavazataikkal 
támogassanak. 

1987 óta lakom Sármelléken férjemmel (Kiss Károllyal) 
és két lányommal.  
Végzettségem általános ápoló és asszisztens. 25 éve 
vagyok a pályán és a kezdetektõl fogva idõs emberekkel 
foglalkozom. 2004 óta én végzem Sármelléken a házi 
segítségnyújtást. A gondozott köröm fokozatosan bõvül, 
velük és családjukkal is jó a kapcsolatom. Napi szinten 
az idõsek között vagyok, belelátok mindennapjaikba, 
ismerem gondjaikat, problémáikat, tudom és naponta 
tapasztalom, hogy a jó szó, egy kedves mosoly, a 
gondoskodás milyen sokat jelent számukra. 
Az elmúlt évek során azt tapasztaltam, hogy a 
képviselõjelöltek a sport, az egyház, a kultúra 
felvirágoztatásáról beszélnek, de mindig kifelejtik azokat 
az embereket, akik fáradságot nem ismerve, erejükön 
felül kitaposták azt az utat, amelyen eddig biztonságosan 
haladtunk. Képviselõtestületi jelöltetésem célja 
elsõsorban az, hogy a megfáradt, gondoskodásra, 
segítségre szoruló idõs emberek érdekei is képviseltetve 
legyenek, általam a képviselõtestület többi tagjához is 
eljussanak azok a problémák, gondok, melyek tudatában 
született döntések elviselhetõbbé, könnyebbé teszik az 
idõsek mindennapjait.  
Amennyiben bizalmat kapok Önöktõl, úgy ígérem, hogy 
céljaim elérése érdekében – a lehetõségekhez mérten – 
erõt és fáradságot nem kímélve, mindent megteszek.  
                                                         Kiss Károlyné (Betti) 

Lõrincz Márk
független képviselõjelölt

  

1983-ban születtem. Születésem óta itt élek. 
Nagyon szeretem otthonomat: Sármelléket. 
Tisztelet, alázat és tenni akarás érzése tölt el 
nevének hallatán. Nem bekötött szemû, 
szavakkal dobálózó – aki néha sajátjait is 
eltalálja – pénzt és ostobaságokat ígérgetõ jelölt 
akarok lenni, hanem inkább szeretnék egy 
nyugodt, békés Sármellék soha nem látott 
gyarapodásáért dolgozó csapatnak a tagjává 
válni. 
Hiszem, hogy felelõsség tudattal, elegendõ 
józan ésszel és kemény munkával képesek 
vagyunk egy gyarapodó, jó légkörben élõ 
emberekkel teli, boldog Sármelléket létrehozni. 
 
                                Tisztelettel: Lõrincz Márk 



Rácz Lajosnak hívnak,
feleségemmel, édesanyámmal és 
két gyermekemmel élek együtt 
Sármelléken. Levente fiam és 
Dominika leányom a helyi 
általános iskola alsó tagozatos 
osztályaiba járnak. 
Keresztény katolikus vallású 
család vagyunk, gyermekeimet 
is ebben a hitben nevelem. 

Mindig is” KÖZÖSSÉGI” ember voltam. Jelenleg is tagja 
vagyok a Dalárdának, az ARANYHOROG Horgász 
Egyesületnek, a Kis-Balaton és Vidéke Fejlõdéséért 
Egyesületnek, a sármelléki Levente Íjász Egyesületnek, a 
Sármellék Mûvelõdéséért Közalapítványnak, valamint a Kis 
Balaton és Vidéke Fejlõdéséért Egyesületnek. Természetesen 
semmilyen pénzbeli támogatásban nem részesülök ezek révén. 
Úgy érzem a képviselõ testület munkájában hatékonyan 
képviselhetném a választókat, észrevételeimmel,
meglátásaimmal segíthetném közös munkánkat. Az egyik 
legfontosabb feladatnak tartom az önkormányzat stabil 
pénzügyi alapjainak biztosítását. Ezeken túlmenõen a civil 
szervetek mûködésének segítését. Az iskolára és az óvodára 
különösen figyelnünk kell, hiszen a gyermeklétszám 
csökkenõben van. 
Kérem, tiszteljenek meg bizalmukkal, hogy tevékenyen 
vehessek részt a Képviselõtestület munkájában! 
 
                                                     Köszönettel: Rácz Lajos 

KépviselõjelöltekÖnkormányzati választások 2010

Magas Mihály
független képviselõjelölt

  

Közel 2 éve a falu mezõõre 
vagyok.  Feleségemmel és két 
gyermekünkkel 2005 óta élünk a 
faluban. 
Független képviselõjelöltként 
indulok a helyi választásokon. A 
szándékom az, hogy úgy mint a 
munkámmal, képviselõként is – a 
jogszabályi keretek között – a 
„köz” érdekeit érvényesítsem.  

Nem kívánok egyik polgármester jelölt mellett sem 
kampányolni, hiszen a képviselõket nem Õk, hanem 
Önök választják meg. 
Tudom, és ígérem, hogy bármelyik polgármester jelölt is 
nyeri meg a választást, én a munkámmal Õt támogatni 
fogom, de úgy, hogy mindig az Önök érdekeit helyezzem 
elõtérbe. 
Törekedni fogok arra, hogy napi kapcsolatot tartva 
Önökkel, a leendõ képviselõtestület döntései során a falu 
akaratát mindig szem elõtt tartsa.  
Tudom, hogy akik az eltelt években nem ismertek meg, 
nem egy bemutatkozás miatt fognak rám szavazni, ezért 
nekik csak annyit üzennék: Olyan képviselõkre van 
szükségünk, akik ha kell, tudnak akár nemet is mondani, a 
közért dolgoznak, és nem felejtik el, hogy az a 
megtiszteltetés érte Õket, hogy Önöket képviselhetik. 

Németh Attila
Fidesz-KDNP képviselõjelölt

  

Németh Csaba
független képviselõjelölt

  

Rácz Lajos
független képviselõjelölt

  

Tisztelt Falustársak! 
Németh Attilának hívnak, 
1966-ban születtem.  
E rövid helyen csak kettõ 
kérdésre szeretnék válaszolni. 

 
Miért lennék jó képviselõ? 
- nálam elsõ a falu jövõje és a testületi munka 
- helyben lakom, bárki bármikor megkereshet 
- amit elvállalok, azt maximálisan elvégzem 
- aki tenni akar a faluért azzal szívesen dolgozom 
együtt. 
 
Mit teszek, ha megválasztanak? 
- képviselem a lakosság érdekeit a falu vezetése felé 
- becsületesen és lelkiismeretesen dolgozom 
- legjobb tudásom szerint, minden igyekezetemmel 
Sármellék javát szolgálom. 
Isten engem úgy segéljen! 

32 éves vagyok, feleségem 
Németh-Nagy Valéria.  
Három életerõs fiúgyermek 
boldog édesapja vagyok. 
Benedek 5 éves, Gergõ 3 
éves, míg a legkisebb 
Barnabás 4 hónapos.  

 
2002-ben végeztem a Veszprémi Egyetemen gazdasági 
agrármérnökként. Az elmúlt 8 évben munkám során a 
településfejlesztés érdekében különbözõ feladatokat láttam 
el: oktatás, pályázatírás, projekt menedzsment, 
elszámolások összeállítása, elõterjesztések készítése. 
2008-tól a Hévízi Helyi Vidékfejlesztési Iroda vezetõje 
vagyok. Az elmúlt években lehetõségem volt 
önkormányzati beruházások elõkészítésével és 
megvalósításával foglalkoznom.  
Tavasztól Hévízrõl visszaköltözünk családommal 
Sármellékre, ezért lehetõségem nyílik a helyi közösségi 
életbe aktívabban bekapcsolódni. 
Ha bizalmat szavaznak, akkor igyekszem legjobb 
tudásommal és szakmai tapasztalatommal támogatni - 
mindenekelõtt- Sármellék érdekeit és támogatni minden 
olyan dolgot, amely értéket teremt, s jobbá, szebbé, 
fejlettebbé teszi településünket! 
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Tisztelt sármellékiek! 
 
Szabó Csaba vagyok, 1986-ban születtem. 
Nem szeretem a nagy szavakat, a 
megvalósíthatatlan ígéreteket. Ezzel szemben 
szeretem reálisan látni a dolgokat, és szeretem 
meghallgatni az embereket. Az Önök 
meglátásai, a közösség véleménye, az ötleteik 
lendíthetik elõre azt az ügyet, amit képviselek: 
Sármelléket a hozzá méltó helyre emelni. 
Tudom, hogy ez csak együtt sikerülhet, és azt 
is tudom, hogy a megvalósításhoz 
elengedhetetlen társak itt élnek köztünk. 
Kérem, hogy szavazatukkal támogassanak 
közös célunk érdekében! 

Szabó Csaba
független képviselõjelölt

  

Szabó Lóránt Péter
független képviselõjelölt

  

Tamás Péter
független képviselõjelölt

  

Keszthelyen születtem 1967-ben, azóta 
Sármelléki lakos vagyok. Feleségemmel és két 
gyermekemmel élünk itt. 
Jelenleg a Keszthelyi Mentõszolgálatnál végzem 
mindennapi munkámat, mint mentõsofõr, 
emellett Autó Kozmetikát is mûködtetek egyéni 
vállalkozóként.   
A falu társadalmi-közösségi életébe 2002-ben 
kapcsolódtam be, mint önkormányzati 
képviselõ. 
Fontosak számomra a jó emberi kapcsolatok és 
hiszek abban, hogy összefogással és megértéssel 
lehet csak eredményeket elérni.  
Elkötelezett vagyok falunk fejlõdésének 
elõsegítése mellett, döntéseimet fõként ezen elv 
mentén hozom.  
Az eddigi választói bizalmat megköszönve 
bízom abban, hogy folytathatom e megtisztelõ, 
de áldozatos munkát. 

KereplõKereplõFelelõs kiadó:
Sármellék Község Önkormányzata
www.sarmellek.hu
Szerkesztés: TelePont KIE  
Felszabadulás u. 1-2.
Szerkesztõ: Gombor Emõke
Tel.: 83/355-208
E-mail: telehaz.sarmellek@gmail.com
Nyomda: www.rgbgrafik.hu  Zalaegerszeg

Tisztelt Választók! 
 
   Szabó Lóránt Péternek hívnak, 1980-ban születtem 
Keszthelyen. Azóta itt élek és itt szeretnék családot 
alapítani is. Jelenleg a repülõtéren dolgozom. 
Felmenõim és rokonságom ezer szállal kötõdik a 
településünkhöz. Többek között ezért is lettem 
képviselõ jelölt. 
   Tisztában vagyok vele, hogy nehéz, sõt lehetetlen, 
úgy irányítani egy közösséget, hogy az mindenkinek jó 
legyen, éppen ezért le a kalappal az eddigi vezetés, 
képviselõk és persze a dolgozók elõtt, akik az 
nehézségek ellenére is sikeresen egyengették a falunk 
életét! 
   A következõ testületnek sem lesz egyszerû dolga. 
   Nem csodákat ígérek, hisz csupán azokban bízni 
balgaság volna. Csupán azt szeretném, hogy a 
lehetõségeinkbõl a legtöbbet hozzuk ki. Egyszerû, 
gyakorlatias, kicsit racionalista gondolkodásmódot 
akarok képviselni. Azt szeretném, hogy a képviselõk 
közvetlenebb kapcsolatban legyenek a falu lakóival, 
meghallgassák és tájékoztassák õket; valóban õket 
képviseljék!   
   Ehhez kérem az Önök támogatását!  

Az igazságosságról 
 
Bárkivel állasz is szemközt, tudjad, hogy csak 
ember, akinek a nagyságra egyetlen jogcíme 
van: az igazságosság. 
Mindegy, mit mond, mit tud, mi a rangja? 
Csak akkor van joga ahhoz, hogy embernek  
tartsad, ha legyõzi önmagában a hiúságot, a 
vágyakat, a gõgöt és a kapzsiságot, 
s igazat szól ügyedben és a világ ügyében, 
melyrõl éppen beszéltek. Minden más 
lehet tetszetõs vagy megnyerõ, de téged ne 
félemlítsen és ne is kísértsen. 
 
                         Márai Sándor: Füves könyv 



BÚCSÚ A KÖZÉLETI FUNKCIÓKTÓL
2008-ban- nyugdíjba vonulásomkor – elköszöntem a pedagógus pályámtól, ÁMK igazgatói 

megbízásomtól. Most ezt teszem közéleti funkcióimtól is. Most augusztus közepén volt 40 éve, hogy 
Sármellékre költöztem feleségemmel és alig egy éves Rita lányommal. Az elsõ osztályom, amelyet 
elballagtattam, s akiket akkor tanítottam, már túl vannak az 50 éves koron. Bár a hetvenes évek elsõ 
felében voltam az akkor (is) megyei elsõ osztályban szereplõ focicsapat ifi csapatának edzõje, igazi 
közéleti szereplésem a nyolcvanas évek második felében kezdõdött, amikor a Községi Tanács tagja 
lettem. A rendszerváltást követõen pedig mindmáig a Képviselõ Testület tagja lehettem az Önök 
bizalmából. Ezúttal is hálásan köszönöm. Az elsõ választás óta szinte minden pártnak a tagjai – vagy 
szimpatizánsai – megtalálhatóak voltak. Nagy örömömre szolgált, hogy a testületi üléseken pártpolitikai 
viták, - vagy érdekérvényesítési törekvések – sohasem voltak. Volt egyébként elég dolgunk. Nehéz 
ugyanis a rendelkezésre álló pénzt úgy beosztani, hogy a település, annak intézményei jól 
mûködhessenek. Értelmes és érdemes volt így dolgozni. A település azért mindig szépült, fejlõdött 
valamennyit. Ha nem is úgy és annyit, mint azt Sármellék lakói, vagy az önkormányzat szerette volna.  

2006-ban az önkormányzati választásoknál jelentõs változás történt. Szórólap áradat lepte el a 
települést. Biztosan emlékeznek rá! A választások során nem kerültek be a testületbe olyanok, akik 
évtizedes tevékenységükkel bizonyították alkalmasságukat. Német Csaba, aki szabadidejében írt 
pályázatokkal úgy mûködtette a Telepontot, hogy az önkormányzatnak nem került pénzébe. Azok a 
gyerekek pedig akiknek otthon nem volt számítógépük, mehettek számítógépezni, internetezni, de 
álláskeresésben is segítettek. Király Gyula, aki emberemlékezet óta dolgozott – még vasárnap is – a 
sportegyesületnél. Csûri Pálné, aki a Szülõi Munkaközösség élén mint egy évtizeden át segítette az 
iskolát. Természetesen ehhez kellettek a szülõk is. Volt amikor lecserélték az ebédlõ terítõit, 
függönyöket, a játszótérre játékokat vásároltak, megépítették a kerékpártárolót. Elnézést, hogy itt a 
felsorolást abbahagyom, mert még lehetett volna folytatni. Bekerültek viszont olyanok akik alig, vagy 
semmit nem tettek. 

Az igazi probléma a 2007-es költségvetés készítésénél kezdõdött. A költségvetési hiányt úgy 
kívánták csökkenteni, hogy felvetették sok a pedagógus, csökkentsem a létszámot, a nyugdíjkorhatárt 
elért pedagógusok túl drágák el kell õket küldeni. Felvetettem, hogy a hiány csökkentésére az a legjobb 
megoldás, ha átnézzük az önkormányzat összes kiadását és mindent átvizsgálva megkeressük azokat a 
lehetõségeket, ahol lehet csökkenteni. Szakértõvel az iskolát át is világították. Ebbõl kiderült, hogy heti 
7 órával kevesebbet használunk fel, mint azt az oktatási Törvény elõírja. Más terület átvizsgálását (pl. 
körjegyzõség) el sem végezték. (Illetve az ezzel kapcsolatos vélemény a testületek elé sem került.) 

Próbáltam elmagyarázni, hogy a pedagógusok lecserélése nagyon átgondolt, lassúbb folyamat 
lehet. Nem lehet egyik napról a másikra ugyanolyan szakos, jó pedagógust kapni. Kár volna elrontani 
azt az országosan is ritka helyzetet, hogy Sármelléken 1992 óta 100%-os szakos ellátással rendelkezünk, 
s ennek eredményeképpen az országos mérésekben az ország összes iskoláját tekintve a legjobb 25%-
ban, a közepes községi iskolákat tekintve a legjobb 10%-ban voltunk a matematikában. Szövegértést 
tekintve az országos 10%-körül, a közepes község között 5%-on belül.  A gyerekeknek a jövõje múlik 
azon, milyen felkészítést kapnak, milyen iskolában folytathatják tanulmányaikat, milyen lesz az életük. 
Másrészt a pedagógus kezdõ fizetés 110.000. Ft, és a 40 évet ledolgozó is 180.000.- Ft-ot kap. Mennyit 
lehet spórolni? Hát négy nyugdíjas helyett 4 fiatalabb esetén valószínûleg havi 150.000.- Ft-ot. Ez 
évente 1,8-2 millió. Ebbõl Szentgyörgyvárra úgy 400 ezer Ft jut. Mivel azonban az õ céljuk az volt, 
hogy egyáltalán ne kelljen hozzájárulni a hiányhoz, amely addig 1 millió Ft volt, s ezt elérték, így õk 
nyertek 1 milliót, meg Sármellék is ennyit. Megérte?  
Különösen úgy, hogy a mûködés egyéb területein a kiadás csökkentését nem keresi, illetve van ahol az 
itt megtakarítottnál többel növekedett. 

folytatás a következõ oldalon >>>



>>>>>

Az iskolának nem sikerült biztosítani a szakos ellátottságot. Az országos mérésben elért 
eredmény - én mindig tájékoztattam Önöket, most nem esett errõl szó – matematikából az országos átlag 
alatti, a közepes községi átlagnál 5 ponttal több, tehát a fele leelõz bennünket. Szövegértésben sem 
sokkal jobb a helyzet. Öt ponttal vagyunk az országos átlag felett, de a községi iskolák rangsorában is 
lényegesen hátrább kerültünk. Megérte? 

 
Az iskola, a gyerekek érdekében kifejtett tevékenységem oda vezetett, hogy nyugdíjba 

vonulásomkor az ÁMK igazgatói pályázatnál a pedagógusok, a szülõk, a diákönkormányzat által 80%-
os támogatottsággal rendelkezõ Ferge Rita ellen szervezkedni kezdtek. Mivel én érintettként nem 
szavaztam, Szabó Vendel polgármester úr azt mondta õ sem. A maradék 8 fõ képviselõbõl elég volt még 
két embert megnyerniük, hogy a szavazás érvénytelen legyen. Õk úgy gondolták, hogy a pedagógusok, 
szülõk, gyerekek akarjanak amit akarnak, a szavazólap és a ceruza az õ kezükben van.  

Most fordított a helyzet. Szerintem egy képviselõ feladata, hogy a lakosság vagy annak nagyobb 
csoportjainak érdekeit képviselje, nem az, hogy szembe menjen vele. Hát ilyen a világ. Egy településnek 
olyan testülete van amilyet választ magának. Most is olyan lesz majd, amilyet választ és olyat is 
érdemel. 

 
Közel négy évtizedes tevékenységem során az utóbbi években már volt tanítványaim gyermekeit 

tanítottam. Hiába is fényezném magam, úgyis ismernek. Mikor tettem jót és miben hibáztam. Arra 
törekedtem, hogy a sármelléki gyerekek jó felkészültséggel kerüljenek a középiskolákba, és 
szabadidõben is kapjanak valami hasznosat és szépet. Szomorúan értesültem a szeptember 13-i testületi 
ülésen, hogy a Talentum Mûvészeti Iskola felfüggeszti sármelléki tevékenységét. Ez különösen 
érzékenyen érintett, hiszen tíz éven át itt nagyon sok gyerek kapott értékes ismereteket gyakorlatilag 
ingyen. Egy zenei képzést igénybevevõ gyerek egy évben 180ezer forintba kerül. Ehhez kap az iskola 
90ezer Ft állami normatívát. A többit az önkormányzatnak vagy a szülõnek kell elõteremteni. A 
talentum Mûvészeti Iskola ennek elõteremtését magára vállalta – az utóbbi években némi hozzájárulást 
kért.  
Szomorúan szemlélem, hogy ha a felkészülés visszaesése mellett már ez sem lesz, milyen sorsa lesz a 
sármelléki gyerekeknek. Én a fellépésekkor csodálattal néztem produkcióikat, karácsony elõtt a 
település idõs lakosai is. Most vége?   

38 évet dolgoztam itt és megszerettem a sármelléki embereket. Többször hívtak nagy 
intézményekhez, s én mindig maradtam. Gyermekeim is itt telepedtek le. 

A közéletnek több évtizeden át résztvevõje voltam. Úgy érzem, tartozom annyivel Sármellék 
polgárainak, hogy elköszönjek tõlük. Természetesen bárki számára nyitva áll az ajtóm, szívesen segítek, 
vagy adok tanácsot. 

VIGYÁZZANAK MAGUKRA! 
       Tisztelettel: Ferge József 
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